

INTERNATIONAL BOUNDARY COMMISSION

UNITED STATES AND MEXICO

MINUTE NO. 114, July 22nd, 1929.

The joint Commission met at the office of the Mexican Commissioner in Juarez, Chihuahua, Mexico, at eleven A.M. The Commissioner of the United States presented a communication from Mr. R. Oosterveen, an attorney at law, of Rio Grande City, Texas, which communication concerns the controversy between his client, Rafael Valadez, and others, over lands alleged to be accretions to La Puerta Banco No. 59, which was eliminated in 1910 by the Boundary Commission. Some discussion was held, of the established precedents in the matter of the jurisdiction of the International Boundary Commission in such cases and reference was made to the action of the Commission's decision on a Colorado River case involving the designation of certain accretion lands. The Commissioner of Mexico suggested, and it was agreed to by the Commissioner of the United States, that the consulting engineers investigate the records and make a report on the past history of the case and include in recommendations, information as to the character of the river change which occurred to effect the land area involved, as well as an outline of the field engineering procedure which may be taken, if approved by the Commission, to properly designate the area or areas under attention.

*L. M. Loeffen*

Commissioner of the United States.

*Gustavo P. Serrano*

Commissioner of Mexico.

*Clark H. Crepey*

Secretary of the United States Section.

*José Fernández Gómez*

Secretary of the Mexican Section.

COMISIÓN INTERNACIONAL DE LÍMITES

ENTRE MÉXICO Y LOS ESTADOS UNIDOS

ACTA NO. 114, Julio 22 de 1929.

La Comisión Unida se reunió en las oficinas del Comisionado Mexicano en Juárez, Chihuahua, México, a las -- once horas. El Comisionado de los Estados Unidos presentó una comunicación del Sr. R. Oosterveen, Abogado de Rio Grande City, Texas, comunicación que se refiere a la controversia que existe entre su cliente Rafael Valadéz y otros sobre terrenos que supone son acreciones al banco No. 59 La Puerta que fué eliminado en 1910 por la Comisión de Límites. Hubo algunas discusiones sobre los precedentes establecidos en la materia de jurisdicción de la Comisión Internacional de Límites en dichos casos y se hizo alusión a un fallo de la Comisión en un caso del Río Colorado que incluye la designación de ciertos terrenos de acreción. El Comisionado de México sugirió, y en ello convino el Comisionado de Estados Unidos, que los Ingenieros Consultores investiguen en los expedientes respectivos y rindan un informe sobre la historia del caso incluyendo en sus recomendaciones, informaciones con respecto a la naturaleza del cambio del río que tuvo lugar al formarse el terreno en cuestión y también un proyecto de los trabajos de campo que tendrían que llevar a cabo los Ingenieros, si la Comisión lo aprueba, para precisar el área o áreas de terreno bajo estudio.

*Gustavo P. Serrano*

Comisionado de México.

*L. M. Loeffen*

Comisionado de los Estados Unidos.

*José Fernández Gómez*

Secretario de la Sección Mexicana.

*Clark H. Crepey*

Secretario de la Sección Americana.